
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. oktober 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 11 (L 61) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 11:  

”Vil ministeren oversende de beregninger, Sundheds- og Ældreministeriet lægger til 

grund for, at de samlede omkostninger for erhvervslivet ved indførelse af standardi-

serede pakker på e-cigaretter ikke vil overstige 10 millioner kroner, i forbindelse med 

”Forslag til Lov om ændring af lov om forbud mod tobaksreklame m.v., lov om to-

baksvarer m.v., lov om elektroniske cigaretter m.v. og forskellige andre love”?” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til mine svar af d.d. på henholdsvis SUU L 61 – spm. 2 og 4. 

 

Ministeriet har vurderet, at de øvrige efterlevelseskonsekvenser vedr. standardise-

ring af elektroniske cigaretter udgør under 10 mio. kr. Der er derfor ikke gennemført 

egentlige beregninger, der nærmere kvantificerer de erhvervsøkonomiske konse-

kvenser ved de foreslåede regler om standardisering af elektroniske cigaretter m.v. 

Jeg kan herudover supplerende oplyse, at Erhvervsstyrelsen i forbindelse med høring 

over bekendtgørelsen, der udmønter kravene om standardisering af elektroniske ci-

garetter m.v. har vurderet, at kravene til standardisering i form af at skulle ændre ud-

seendet til det danske marked, forventes at medføre mindre administrative omstil-

lingsomkostninger for erhvervslivet på under 4 mio. kr.  
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